
JEDNOTKA DOBROVOLNÝCH HASIČŮ MÁ NOVĚ 
I DEFIBRILÁTOR

Zásahová Jednotka Sboru dobrovolných 
hasičů Racková pomáhá při požárech a  ži-
velných pohromách. Aby mohli dobrovolníci 
práci bezpečně vykonávat, potřebují k ní spe-
ciální pomůcky k ochraně svého zdraví. A jeli-
kož vybavení pro jednotku stojí statisíce, vyu-
žívá obec možnosti, jak fi nanční prostředky na 
jejich nákup získat externě. 

Zlínský kraj už několik let vypisuje dotace 
pro zásahové jednotky dobrovolných hasičů, 
a stejně tak tomu bylo i letos. Racková si zažá-
dala a podařilo se získat peníze na nákup defi -
brilátoru (k první pomoci pacientům se srdeč-
ní zástavou) v  hodnotě 108 426,03 Kč a  šest 
kusů přileb za 24 448,41 Kč. Dotace byla ve 
výši 87 000 Kč, což je 69,41 % pořizovací ceny. 

„Díky defi brilátoru se zkrátí dojezdový čas 
první pomoci. Postižení se díky hasičům, kteří 
jsou většinou na místě dříve než záchranka, 
dostanou rychleji k pomoci, což jim ve výsled-
ku může zachránit život. Naši hasiči budou ab-
solvovat školení, aby uměli přístroj používat. 
Defi brilátor nenahrazuje lékařskou péči, ale 
doplňuje ji,“ řekl starosta Jaroslav Kaňa. 

text: Jana Hlavinková

SLOVO STAROSTY

Milí spoluobčané,
léto v  naší obci nám narušila povodeň, 
která se tudy prohnala 30. června. Zapla-
vila nejen 30 rodinných domů, ale i nově 
zrekonstruovaný kulturní dům. Musíme 
vytrhat parkety a obložení, vyhodit vnitř-
ní dveře, část nábytku i znovu vymalovat. 
Náklady nám sice pokryje pojistka, ale 
i  tak je to veliká škoda, že povodeň po-
škodila nové prostory jen čtyři roky po re-
konstrukci. Tím pádem jsme museli zrušit 
všechny akce, které se měly v  kulturním 
domě v červenci a v srpnu konat. 
Voda napáchala škody i v domácnostech, 
místy dosahovala až do výšky 75 centi-
metrů. Pro všechny to byla nelehká a zá-
těžová situace. Proto velmi děkuji všem, 
kteří pomáhali postiženým povodní – ať 
už vyklízením, vysoušením nebo poskyt-
li občerstvení. Semkli jsme se, abychom 
v nelehké situaci pomohli našim spoluo-
bčanům. Naštěstí se od té doby tak velká 
průtrž mračen nekonala a  doufejme, že 
ani konat nebude. 
Pro letošní rok pro nás bylo prioritou 
opravit chodník od obecního úřadu ve 
směru na Lechotice. A  protože se nám 
dotaci podařilo získat, práce již probíha-
jí. Prosím vás o trpělivost při úplné nebo 
částečné uzavírce ulice. Objízdná trasa do 
Lechotic vede před Zahnašovice – vím, že 
je to celkem zajížďka, ale do konce října 
to prosím vydržme. Pak už v  ulici bude 
obnoven alespoň jednosměrný provoz. 
Přeji si ještě, aby nám vyšla žádost o dota-
ci na obchod a budeme mít splněné naše 
cíle – zrealizovat tyto dvě rozsáhlé a ná-
kladné investiční akce. 
Pomalu už nám na dveře klepe školní 
rok a prázdniny utekly jako voda. Děti se 
chystají do školy, rodiče na školní režim 
a rozvážení ratolestí po kroužcích, a nám 
všem končí volnější letní režim. 
Užijte si poslední dva týdny letních prázd-
nin, období dovolených a naskočte do zá-
řijového stereotypu a povinností s úsmě-
vem. 

Jaroslav Kaňa
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ZAČALA REKONSTRUKCE CHODNÍKU VE SMĚRU NA LECHOTICE 

Dlouho připravovaný projekt na rekonstruk-
ci chodníku v  obci se od července realizuje. 
Jedná se o úsek od obecního úřadu ve směru 
na Lechotice, který probíhá za úplné uzavírky 
ulice. To znamená, že řidiči se z Rackové do Le-
chotic nedostanou po obvyklé trase, dlouhé 
necelé 4 kilometry, ale budou muset jet objí-

žďkou přes Žeranovice a Zahnašovice v délce 
necelých 12 kilometrů. Úplná uzavírka potrvá 
minimálně do konce října 2024. 

„Jak jsme avizovali na začátku letošního 
roku – akce se bude realizovat pouze v přípa-
dě získání dotace – dotaci jsme z Ministerstva 
pro místní rozvoj dostali. Jsme rádi, že jsme 
projekt, o kterém se mluví a chystá se několik 
let, mohli začít realizovat. I  když jsme v závě-
rečné fázi plánování ještě museli předělávat 
projekt, nakonec naši největší investiční akci 
letošního roku zrealizujeme,“ sdělil starosta 

Jaroslav Kaňa. 
O zakázku, jejíž projektová cena se pohybo-

vala nad dvaceti miliony korun, soutěžilo cel-
kem 7 firem, které se přihlásily do výběrového 
řízení na podlimitní veřejnou zakázku na sta-
vební práce. Zadávací řízení pro obec zpraco-
vávala Regionální rozvojová agentura Východ-
ní Moravy, o. p. s., ze Zlína. Zakázku vysoutěžila 
místní firma Zednictví Krejsa, s. r. o., za cenu 
17  060 999, 98 Kč včetně DPH 21 %. 

Mezi nejvyšší a  nejnižší nabídnutou cenou 
je bezmála 5,8 milionů korun rozdíl. 

PŘEDPOKLÁDANÝ HARMONOGRAM UZAVÍREK:

1. etapa 
1. 8. 2024 – 31. 10. 2024 

Komunikace na Dolním Konci bude 
zcela uzavřená, objízdná trasa do 
Lechotic povede přes Žeranovice 
a Zahnašovice. 

2. etapa 
1. 11. 2024 – 31. 12. 2024

Komunikace na Dolním Konci bude 
svedená do jednoho pruhu a sou-
časně se bude využívat jednosměrka 
v lokalitě nad Sádky.

3. etapa 
1. 1. 2025 – 31. 3. 2025

Komunikace na Dolním Konci bude 
svedena do jednoho jízdního pruhu.

T4 Building, 
s. r. o., Kolín

 KOME stavby, 
s. r. o., Vlachovice

SWIETELSKY 
stavební, s. r. o., 
České Budějovice

HLAVA-STAVBY, 
s. r. o, Hlinsko 
pod Hostýnem

Zednictví Krejsa, 
s. r. o., Racková

SMO, a. s., 
Otrokovice

RYBÁRIK, s. r. o., 
Buchlovice

22 860 069,35 Kč 21 787 382,22 Kč 20 474 427,93 Kč 20 208 257,61 Kč 17 060 999, 98 Kč 19 076 172,72 Kč 19 041 651, 66 Kč

DOKONČUJE SE OPTICKÝ INTERNET, DOMÁCNOSTI SE POSTUPNĚ PŘIPOJUJÍ
Už před dvěma lety se začalo chystat vše 

potřebné, aby se v  obci mohl zavést optický 
internet. Tedy stabilní připojení, které nepod-
léhá vlivům počasí, tak často nevypadává a je 
rychlejší. Optický internet však nezařizuje 
a  neposkytuje obec, ale investor, který bude 
po vybudování sítě lidem nabízet připojení. 
Otrokovická firma Síť 21, s. r. o., v obci natáh-
la chráničky, které ústí u  domů a  naplnila je 
optickými vlákny. Všechno si financuje sama či 
s pomocí dotací. 

„Stále se ještě dělají různé úpravy včetně te-
rénních, ale první desítky domů už jsou připo-
jené, stejně jako obecní úřad, škola a  školka,“ 
řekl starosta Jaroslav Kaňa.

Ti, kteří už optický internet mají, se shodují, 
že si rychleji stáhnou velké soubory a mají sta-
bilnější připojení internetové televize. 

Další domácnosti si optický internet budou 

ve většině případů zřizovat podle toho, jak 
bude firma dokončovat jednotlivé přípojky. 

Zatímco starší typy kabelů přenášely data 
pomocí elektrického signálu, optická síť fun-
guje jinak. Data přenáší pomocí světelných 

impulzů, které putují skrze skleněné optické 
vlákno. Tím pádem na ně nemají vliv změny 
počasí a  jsou odolnější vůči rušení a  přepětí. 
Umožňují totiž rychleji stahovat více dat na-
jednou. 
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NA KONCI ČERVNA DOŠLO K VYPLAVENÍ TŘICETI RODINNÝCH DOMŮ
V  posledních letech jsou v  létě 

vysoké teploty, které nejsou ve 
střední Evropě obvyklé. Česko leží 
v mírném podnebném pásmu, pro 
které nejsou typické teploty přes 
40 °C. Na základě toho pak neprší 
normálně, ale vznikají silné bouřky, 
které nejsou bez následků. V lepším 
případě steče voda z  polí, zaplaví 
silnici nebo spadne strom. V horším 
případě se dostane do zahrad, aut, 
sklepů a  domů. Přesně to se stalo 
i  v  Rackové 30. června, a  ani míst-
ní pamětníci si nevybavují, že by 
v obci někdy byla povodeň v tako-
vém rozsahu. 

„Navečer začalo prudce pršet 
a  do hodiny už byla voda v  do-
mech. Do třiceti rodinných domů 
se dostala voda, u některých až do 
výšky 75 centimetrů. Lidé měli vy-
plavené nejen sklepy, ale obytné 
i  místnosti v  domech – měli pod 
vodou podlahu, nábytek i spotřebi-
če. Vodě neunikla ani auta,“ vyjme-
noval starosta Jaroslav Kaňa. 

Lidé tak museli vytrhat podlahy, 
vyházet stoly, židle, skříně, postele, 
koberce i  elektrospotřebiče. Vodu 

odčerpávali a  domy vysoušeli. Sta-
rosta sehnal 35 vysoušečů, které 
stále mají lidé z postižených domů 
k dispozici. 

Ani obecní majetek se povodni 
nevyhnul. Nejvíce poškozený je 
kulturní dům, který před čtyřmi lety 
prošel generální rekonstrukcí. 

„Do konce prázdnin jsme zrušili 
všechny akce, které se tady měly 
konat. Od 23. září budeme vytrhá-
vat parkety, obložení, vyhodíme 
vnitřní dveře i  část nábytku. Opra-
va sálu se zaplatí z pojistky, během 
července jsme vybírali dodavatele 
prací,“ uvedl starosta. 

Do základní a  mateřské školy se 
také dostala voda, ale jen v malém 
měřítku. Byl vytopený sklep a chod-
bička v 1. nadzemním podlaží. 

Škody na rodinných domech 
se také, ve většině případů, zaplatí 
z  pojistek, avšak oprava domu po 
povodni ubírá lidem spoustu času 
a energie. 

„Ještě jednou mockrát děkuji 
všem, kteří přišli nezištně pomoci 
spoluobčanům postiženým povod-
němi,“ poděkoval starosta. 

Bláto na kulturním domě

Dětské hřiště naproti obchodu

Nános kamení a bláta na komunikaci mezi ZŠ a obchodem

Spadený most u budovy školky na silnici III. třídy

Voda u mateřské školy

Zaplavená komunikace za školou
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DÍKY ČIPŮM BUDE OBEC PŘESNĚ VĚDĚT, KTERÁ DOMÁCNOST TŘÍDÍ ODPAD, 
A KTERÁ NE 

Obec stále hledá způsoby, jak 
obyvatele motivovat k  tomu, 
aby snižovali podíl separova-
ného odpadu v  popelnicích. 
Někteří poctivě třídí, jiní však 
plasty, papír, plechovky, po-
sečenou trávu, listí či větvič-
ky nahází do popelnic, čímž 
se prodražuje svoz a  uložení 
odpadu na skládce. Za každé 
svezené kilo totiž musí obec 
zaplatit.

Lidem přibydou modré a žluté 
popelnice 

„Někteří můžou namítnout, že 
když platí poplatky za komunální 
odpad, je jedno, co do popelnice 
vhodí. Nicméně vybraná částka od 
občanů nepokryje veškeré nákla-
dy, a  tak obec ze svého rozpočtu 
na každého obyvatele doplácí. 
Když náklady rozpočítáme, tak na 
osobu náklady vycházejí na více 
než 1 000 Kč, přitom za dospělého 
občana vybíráme 900 Kč,“ vysvětlil 
starosta Jaroslav Kaňa. 

Obec tak celkově za svoz odpa-
du ze svého rozpočtu v  loňském 
roce doplatila 106 312 Kč. 

Důvod, proč někteří netřídí 
odpad, je ten, že se jim nechce 
chodit s plnými taškami papíru ke 

sběrným hnízdům a  plast se jim 
nechce ukládat do pytlů. 

„Proto jsme požádali o  dotaci 
z Operačního programu Životního 
prostředí a už víme, že nás finanč-
ně podpoří. Tím pádem budeme 
moci zakoupit žluté a  modré od-
padové nádoby o  objemu 240 
litrů na papír a  plast, a  ty budou 
v každé domácnosti,“ uvedl Kaňa. 

Obec si od tohoto kroku slibuje, 
že lidé budou více třídit. Když bu-
dou mít lidé doma tři různé druhy 
popelnic (na komunální odpad, 
plast a papír) vhodí vytříděné ko-
modity do příslušné nádoby, což 
pro ně bude pohodlnější. 

„Co se týče třídění plastů, jsme 
v celorepublikovém srovnání pod 
průměrem. To znamená, že lidé 
do popelnic stále vhazují velké 
množství PET lahví, kelímků, obalů 
a misek od potravin, fólií a dalších,“ 
sdělil starosta. V  třídění papíru je 
Racková také pod průměrem.

Popelnice už jsou očipované
Doposud obec vždy dostáva-

la od svozové společnosti pouze 
hromadný údaj o  tom, kolik se 
v  daný den svezlo odpadu. Tím 
pádem mělo vedení obce přehled 

pouze o  celkovém objemu, který 
se z Rackové zavezl na skládku ko-
munálního odpadu. Nemělo však 
přehled o  tom, kolik vyprodukují 
jednotlivé domácnosti. 

„Proto jsme přešli na systém 
čipování popelnic na komunální 
odpad. Všechny nádoby už čip 
mají. Princip spočívá v tom, že po-
peláři nádobu zvednou a vysypou 
ji do vozu. Během vysypávání se 
automaticky načte čip na dané 
popelnici a  automaticky se zváží. 
Tím pádem budeme mít přesnou 
evidenci, kdo kolik vyprodukuje 
odpadů a  jak často ji nechává vy-
vážet,“ popsal starosta. 

První výstupy ze systému už 
obec má k dispozici. Po vyhodno-
cení prvních měsíců nového sys-
tému pak obec uváží, zda změní 
princip vybírání poplatků od ob-
čanů za komunální odpad. 

„Kdo bude víc třídit, bude mít 
nižší poplatky, než ten, který úplně 
všechno nahází do směsné popel-
nice,“ upřesnil starosta. 

Kdo nemá čip, nebude mít 
vyvezenou popelnici 

Čipování popelnic skončilo na 
konci června. Pokud si lidé budou 

v  budoucnu potřebovat pořídit 
novou nádobu, mohou si ji zakou-
pit přímo na obecním úřadě. Čip 
už bude součástí popelnice. Nejde 
totiž připevnit na všechny druhy 
popelnic a při nákupu nádoby od 
úřadu budou mít občané jistotu, 
že mají správný druh popelnice.

„Pokud některá popelnice ne-
bude mít čip, tak ji svozová společ-
nost nevyveze,“ upozornil starosta. 

 Lidé si popelnici mohou samo-
zřejmě zakoupit kdekoliv jinde, ale 
v tom případě je potřeba informo-
vat starostu, že je zapotřebí na ná-
dobu připevnit čip. Kontaktovat jej 
můžete emailem na adresu staros-
ta@rackova.cz nebo na telefonním 
čísle 606 540 288. 

Aktuálně jsou na obecním úřa-
dě k  dispozici nádoby o  objemu 
120 litrů za 650 Kč/ks nebo 240 
litrů za 950 Kč/ks.  

druh odpadu celková produkce 
(v tunách)

produkce na jednoho 
občana (v kg)

komunální odpad 313,75 366,95

směsný komunální odpad 136,75 159,94

objemný odpad 22,72 26,57

papír 9,62 11,25

plast 8,67 10,14

sklo 12,04 14,08

kov 0,33 0,38

biologický odpad 121,58 142,2

jedlý tuk 0,076 0,088

nebezpečný odpad 0,94 1,1

dřevo 1,02 1,2

ostré předměty 0,001 0

celkem 627,467 733,898 kg
* pneumatiky, textil a elektroodpad se sbírají v režimu zpětného odběru, ne v režimu svozu odpadů. 

zdroj: Evidence obce Racková

Výsledky odpadového hospodářství obce za rok 2023:
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Čím víc lidé třídí, tím víc peněz 
obec dostane

Další velkou výhodou a motiva-
cí proč třídit odpad je, že obec za 
zpětný odběr separovaného od-
padu dostává od obalové společ-

nosti EKO-KOM, a. s., do rozpočtu 
fi nanční odměnu. Peníze následně 
obec využívá na zefektivnění a po-
sílení odpadového hospodářství 
na svém území. Částku obec do-
stává kvartálně na základě eviden-

ce obalové společnosti a vystave-
né faktury.  

Lidé tak k  vyšším odměnám 
mohou přispět tím, že budou pa-
píry, plasty, drobný kovový odpad 
i sklo poctivě třídit. 

Třiďte, poplatky za 
skládkování stoupají 

Třídění odpadu je pouze o zvy-
ku. Dnes už nemusí být popelnice 
narvané k  prasknutí vším mož-
ným. 

V  budoucnu bude význam tří-
dění odpadů ještě vyšší. Od roku 
2030 bude totiž Evropskou unií 
zakázané skládkování většiny od-
padů, které jdou vytřídit. 

„Když budete papíry a  plasty 
poctivě třídit můžete ušetřit 20 – 
70 % místa ve vaší popelnici,“ na-
bádá starosta. 

 Navíc na skládky bude možné 
vozit pouze tříděný komunální 
odpad, ne směsný, jak je tomu 
dosud. 

text: Jana Hlavinková

Počty vytříděných komodit v obci za rok 2023:

rok 2023 vytříděné odpady v tunách odměna do rozpočtu v Kč

1. čtvrtletí 7,7 26 190,5

2. čtvrtletí 7,5 32 516

3. čtvrtletí 8,1 29 516

4. čtvrtletí 7,3 28 078,5

Celkem 30,6 116 108

zdroj: EKO-KOM, a. s.

Nárůst poplatků za svoz a uložení na skládce komunálního odpadu, které obec zaplatí:

rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029

poplatek v Kč/t 800 900 1000 1250 1500 1600 1700 1800 1850

zdroj: Svaz měst a obcí ČR 
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V LESÍKU VZNIKLY 2 TŮŇKY 
Před čtyřmi lety se v  obci vybudovala v  re-

tenčním poldru první tůňka, o rok později druhá. 
A letos se v malém lesíku Na Fašenici vybudova-
ly další dvě. 

„Cílem je zadržovat vodu v krajině, poskytovat 
útočiště pro obratlovce, napajedlo pro zvěř i od-

počinkovou zónu pro místní lidi,“ vysvětlil staros-
ta Jaroslav Kaňa. 

V  lesíku teče potůček, který je přirozeným 
přítokem do tůňky. Nejprve se okolí potoka vy-
čistilo od náletových dřevin, větví a popadaných 
kmenů stromů. Poté se bagrem vyhloubila jáma, 

která se přirozeně zaplnila vodou. 
Tůňky zmírňují sucho v lese, obnovují přiroze-

ný vodní režim, prospívají živočichům i mokřad-
ním organismům. Tůňky vybudované z  přítoků 
nebo slepých ramen potoka jsou jedním z nej-
levnějších řešení, jak v lese vodu zadržet. 

text: Jana Hlavinková
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NA JARNÍM BESEDOVÁNÍ ZAHRÁL OBLÍBENÝ ALOIS CHOLASTA 
Jarní besedování je oblíbená akce, kterou 

obec pořádá pro všechny občany. V  letošním 
roce do kulturního domu přišlo 200 místních 
lidí, aby si společně užili příjemné odpoledne 
a podvečer. Součástí programu bylo nejen po-
hoštění, ale i vystoupení a živá hudba. 

„Děti ze základní školy si s  paní učitelkami 

secvičily pěvecké a  taneční vystoupení a  od 
přítomných sklidily veliký potlesk,“ zmínil sta-
rosta Jaroslav Kaňa. 

Kromě dětí si hudební program připra-
vil i  místními lidmi oblíbený Alois Cholasta 
z Holešova. Se staršími občany se osobně zná 
a zahrál hlavně pro ně. Lidé si rádi zatancovali 

a spolu s ním zazpívali známé písně. 
Obec pro všechny připravila posezení i po-

hoštění. Přítomní si mohli dát koláčky, slané 
pochutiny, víno, kávu nebo minerálku. 

text: Jana Hlavinková
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JSEM RÁD, ŽE JSEM MOHL NĚKOMU POMOCI ZACHRÁNIT ŽIVOT, 
ŘÍKÁ DÁRCE KOSTNÍ DŘENĚ RADEK ZAORAL 

Jak vás napadlo darovat kostní 
dřeň? 

Přivedla mě k  tomu moje man-
želka. Nejprve jsem chodil 4x ročně 
darovat krev a  potom byla v  Kraj-
ské nemocnici Tomáše Bati akce, 
že právě při darování krve jsme se 
mohli rovnou zaregistrovat mezi 
dárce kostní dřeně. Tak jsme se ne-
chali společně s manželkou zapsat 
oba. Už je to osm let a  před šesti 
lety mi volali, že jsem se dostal do 
užšího výběru jako vhodný dárce. 
Pamatujete si na ten telefonát? 

Zrovna jsem přijížděl do Racko-
vé, tehdy ještě na stavbu domu. 
Řekli mi, že mě v  prvním kole vy-
hodnotili jako vhodného dárce, 
a  že mám 3 dny na rozmyšlenou, 
jestli chci podstoupit podrobnější 
vyšetření. 

Jaký jste měl pocit? 
Bylo to pro mě překvapení, pro-

tože zdaleka ne každý, kdo se do 
registru dárců kostní dřeně přihlásí, 

je pro někoho na světě vhodným 
dárcem. Někdo může být v registru 
spoustu let a nikdy mu nezavolají, 
že jej potřebují. Za tři dny mi oprav-
du zavolali a  chtěli znát moje roz-
hodnutí. Samozřejmě jsem souhla-
sil s  podrobnějším vyšetření a  oni 
mi připomenuli, že svůj souhlas 
můžu kdykoliv odvolat, kdybych 
si to náhodou rozmyslel. Jel jsem 
tedy do nemocnice do Olomouce, 
kde mi vzali krev k podrobnějšímu 
laboratornímu zkoumání. Myslím, 
že 10 markerů z 12 musí být shod-
ných, abyste byl vhodný dárce. 

Co bylo dál? 
Po odběrech krve se mi ozvali asi 

za 14 dní, že vzorky jsou vyhovují-
cí, a  že mám jet do Plzně na další 
vyšetření s  odběrem vlastní krve 
pro nahrazení po odebrání kostní 
dřeně. Poté mě informovali o  dal-
ším postupu transplantace. Odtud 
mi zase volali, že shoda je dobrá, 
a  že mám přijet na předoperační 

vyšetření. Během této doby jsem 
mohl svůj souhlas kdykoliv odvolat 
a dárcem bych se nestal. 24 hodin 
před odběrem už souhlas odvolat 
nejde, bylo by to nebezpečné pro 
příjemce, který na dřeň čeká a dělá 
si naděje. Navíc potlačují jeho imu-
nitu, aby jeho tělo mou kostní dřeň 
přijalo. 

Jak probíhal pobyt v nemocnici 
před odběrem? 

Do nemocnice v  Plzni jsme 
s  manželkou přijeli v  pátek ráno, 
kdy opět proběhlo předoperační 
vyšetření a pohovor s anesteziolo-
gem. Mají to tam hezky vybavené 
a  nadstandardně se o  vás starají. 
První noc jsem nespal v nemocnici, 
ale s  manželkou v  takovém jako-
by penzionu, který mají v blízkosti 
areálu nemocnice právě pro dárce. 
Den před operací (v  sobotu) jsme 
ještě dopoledne stihli procházku 
Plzní a  v  noci už jsem spal přímo 
v  nemocnici. Dřeň mi odebírali 
v neděli ráno a po půl dni na lůž-
ku jsem podepsal reverz a jeli jsme 
domů. V pondělí jsem šel normálně 
do práce.
Jak dlouho jste byl v plné 
narkóze a kde jste se vzbudil? 

Odběr trval asi hodinu, kdy mi 
vzali asi 750 ml kostní dřeně. Uspa-
li mě přímo na sále a vzbudil jsem 
se na soukromém nemocničním 
pokoji s kapačkou v ruce a takovou 
malou „kocovinou“ po narkóze. 

Víte, kdo byl příjemce vaší 
kostní dřeně?

Bylo to dítě, proto se moje kost-
ní dřeň musela odebrat přímo 
z pánve. Jinak existují dvě metody, 
jak dřeň odebrat. Buď se přefiltru-
je z  krve, nebo se odebere přímo 
z pánve. Nic dalšího mi o příjemci 
nesdělili. Nevím, jestli to byla hol-
ka nebo kluk, a  ze které části svě-
ta příjemce byl. Jelikož se jedná 
o  celosvětový registr, mohl to být 
někdo z  Evropy, Asie či Ameriky. 
Lékaři nechtějí sdělovat žádné další 
podrobnosti, aby si dárce darování 
kostní dřeně náhodou nerozmyslel 
z  rasových, náboženských nebo 

jiných důvodů. Aby mu případné 
předsudky nezabránily dřeň oprav-
du darovat. 

Byl odběr kostní dřeně přímo 
z pánve bolestivý?

Nic hrozného to nebylo. V  den 
operace a  ještě další den mě bo-
lela záda, jako bych něco těžkého 
zvedal. Třetí den jsem záda trochu 
cítil už jen při pohybu, a  pak vů-
bec. V dolní části zad jsem měl dva 
drobné vpichy. 

Měl jste po odběrech nějaké 
omezení? 

Ne, jen jsem půl roku nemohl 
darovat krev. 

Inspiroval jste někoho k tomu, 
aby se také zaregistroval? 

Víceméně okruh mé rodiny je 
zaregistrovaný. I  já jsem stále v  re-
gistru stejně jako moje žena, kterou 
ale zatím nekontaktovali, že by byla 
vhodný dárce. Důležité je, aby byl 
v  registru co nejvyšší počet dárců, 
protože šance najít shodu je malá. 

Jaká byla vaše motivace 
darovat kostní dřeň? 

Chtěl jsem tímto způsobem ně-
komu pomoci. A když člověk může 
někomu dát šanci na život, a  jde 
jen o pár hodin času, tak mi z toho 
plyne spíše otázka: Proč nedarovat? 
Proč se nezaregistrovat do registru 
a  třeba i  umožnit někomu prožít 
spoustu dalších let? 

Existuje přece jen nějaká 
možnost, jak byste se mohl 
zkontaktovat s příjemcem?

Můžu napsat dopis Českému re-
gistru dárců kostní dřeně, kteří by 
jej předali příjemci. Občas mě na-
padlo, že bych něco napsal, ale pak 
mi prolétlo hlavou, že vlastně ne-
vím, jak operace dopadla… Vždy, 
když už jsem začal psát, tak jsem si 
to rozmyslel… Nechtěl jsem něko-
mu otevírat ránu, pokud se to ne-
povedlo (což se mohlo také stát). 
Příjemce nebo jeho rodina mají 
také možnost mě kontaktovat přes 
registr, ale neudělali to.

text: Jana Hlavinková 

Radek se před osmi lety rozhodl, že se společně s manželkou 
přihlásí do Českého národního registru kostní dřeně. Přitom 
pravděpodobnost shody dárce s příjemcem je velmi malá. Prá-
vě proto je tak důležité, aby bylo v registru co nejvíce potenci-
onálních dárců, aby měli vážně nemocní co nejvyšší možnost 
získat krvetvorné buňky od cizího dárce a měli šanci žít. 
Radkovi volali dva roky poté, co se zaregistroval, že je vhod-
ným dárcem. Následovalo kolečko podrobnějších vyšetření 
a samotný odběr kostní dřeně proběhl před šesti lety v Plzni. 
I  když neví, kdo byl příjemcem jeho dřeně, zda se transplan-
tace podařila a příjemce žije, je rád, že mohl někomu pomoci 
zachránit život. Zdraví a život máme totiž každý jenom jedno. 
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PORODNOST KLESÁ I V RACKOVÉ, LETOS SE VÍTALY JEN DVĚ DĚTI 
Klesající porodnost je znát nejen ve vyspělých světových státech, v celé 

České republice ale i v Rackové. Za poslední dva roky se zde narodilo nej-
méně dětí za posledních 20 let. Silná porodnost byla naposledy v  roce 
2019, od té doby klesá.

„V prvním pololetí letošního roku jsme měli pouze dvoje vítání občánků, 
a to pro dvě děti,“ uvedl starosta Jaroslav Kaňa.

První vítání se konalo 21. dubna pro Tobiáše Poláška a druhé 9. června 

pro Samuela Zimčíka. Vedení obce jako obvykle pozvalo miminko i  jeho 
rodinné příslušníky do zasedací místnosti obecního úřadu. Děti z  místní 
školy si s paní učitelkou připravily vystoupení a starosta přednesl slavnostní 
řeč. Každé miminko dostalo jako pozornost hračku, maminka kytičku a ro-
diče 2 000 Kč. Na závěr si všichni dospělí připili malou štamprlí slivovice, 
aby děťátko pěkně rostlo.

text: Jana Hlavinková 

Radek Zaoral (35 let) 
• daroval kostní dřeň dítěti 

• pochází z Machové 

• s manželkou žijí v Rackové 6 let, 
opravili si tady starší rodinný dům

• pracuje jako akviziční obchodní zá-
stupce ve strojírenské firmě 

• technické vzdělání získal na Univer-
zitě Tomáše Bati ve Zlíně

• mezi jeho záliby patří rodina, hokej, 
kolo, příroda a zahrada 

• s manželkou Markétou mají dcer-
ky Anetku (5 let) a Natálku (3 roky), 
další přírůstek do rodiny čekají na 
podzim
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PO PRÁZDNINÁCH NASTOUPÍ DO ŠKOLY 13 NOVÝCH DĚTÍ, DO ŠKOLKY 8 
Se školním rokem 2023/2024 jsme se rozloučili v pátek 28. června. I v druhém pololetí jsme pro děti a žáky uskutečnili mnoho akcí, které 
přispěly k obohacení výchovně vzdělávacího procesu a přinesly dětem a žákům mnoho nových poznatků a vědomostí. Spoustu akcí 
a programů jsme financovali pomocí Operačního programu Jan Amos Komenský, který se zaměřuje na zážitkovou pedagogiku, propo-
jování formálního a neformálního vzdělávání, projektovou výuku a na zavádění inovativních prvků do výuky. Činnost byla velmi pestrá 
a  zajímavá. Provedeme vás jednotlivými měsíci druhého pololetí a  zmíníme jen ty nejzajímavější, které probíhaly v  mateřské škole, 
základní škole nebo ve školní družině.

únor
V  únoru předškoláci a  žáci 3. - 5. ročníku navštívili Krajskou knihovnu 

Františka Bartoše ve Zlíně, kde se zúčastnili výukových programů. Mateř-
skou školu navštívilo několik lektorek, některé se věnovaly tématu dopravy, 
jiné první pomoci. Obojí problematika je pro děti velice důležitá, a proto se 
s ní musí seznamovat a věnovat se jí. V sále kulturního domu jsme napjatě 
sledovali tři programy, které byly určené dětem různých věkových kate-
gorií. Navštívil nás lektor z Brna se svým Mobilním planetáriem. Pro děti 
ze školní družiny připravila paní vychovatelka tradiční karneval, který byl 
doplněný různými hrami, soutěžemi a tancem.

březen
V březnu navštívil mateřskou školu kouzelník i herci s programem Kou-

zelný zvoneček. Problematice první pomoci jsme se věnovali i  ve škole, 
také nás navštívila lektorka, která děti seznámila se zásadami první pomoci 
a žáci si mohli vše vyzkoušet. Děti ze školní družiny se zúčastnily programu 
Velikonoce na kovárně.

duben
Duben byl plný kultury. Konalo se několik divadelních představení, na-

vštívili jsme i výchovný koncert. Oslavili jsme Den Země úklidem v okolí 
obce i vycházkou do přírody. Žáci 3. a 4. ročníku absolvovali program Hravě 
záchranářem aneb týden bezpečnosti Zlínského kraje. Závěr měsíce patřil 
tradičnímu Čarodějnickému odpoledni na fotbalovém hřišti.

květen
Květen jsme věnovali nejen dopravě a návštěvám knihovny, ale i oprav-

dové školní práci. Předškoláci totiž navštívili školu a  paní učitelka je se-
znamovala s tím, co je čeká, až budou opravdoví školáci. Květen byl i ve 
znamení soutěží, někteří žáci velmi úspěšně reprezentovali školu ve fot-
bale. Již podruhé jsme byli účastníky McDonald´s  Cupu a  obsadili jsme 
pěkné druhé místo. Vítězství nám uniklo pouze o skóre. Ve výtvarné soutěži 
nás úspěšně reprezentovala Marika Pončíková, která obsadila krásné druhé 
místo a cenu si vyzvedla v Pivečkově lesoparku ve Slavičíně. 

červen
Nezaháleli jsme ani v červnu. Navštívili jsme festivalový Zlín, ve školce 

jsme pořádali Pyžamovou party a hledali jsme v lese poklad. Žáci základní 
školy byli na škole v přírodě, v krásném prostředí Vizovických vrchů. Byl pro 
ně nachystaný pestrý a bohatý program s několika exkurzemi, vycházkami 
do přírody, soutěžemi, opékáním špekáčků i se stezkou odvahy.
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Kroužky a kluby 
V letošním školním roce si žáci mohli vybrat a navštěvovat kluby podle 

svých zájmů a preferencí. Jednalo se o Čtenářský klub, kroužek angličtiny 
pro nejmenší školáky, Klub logických a deskových her a klub s názvem Hra-
vě zdravě. Jednotliví pedagogové si pro žáky připravovali pestrou nabídku 
aktivit. Žáci z klubu Hravě zdravě se zúčastnili finálového kola, ve kterém 
prezentovali zdravé pokrmy, které v klubu připravili. 

V příštím školním roce do prvního ročníku základní školy přivítáme 13 
nových spolužáků. Do mateřské školy jsme přijali 8 dětí a na další se bude-
me těšit i v průběhu školního roku.

Přejeme všem krásné prázdniny, hodně odpočinku a načerpání energie 
do školního roku 2024/2025.

text: Michaela Prčíková
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DRUŽSTVA RACKOVSKÝCH HASIČŮ MAJÍ NA SOUTĚŽÍCH VELKÝ POTENCIÁL 

Letošní rok byl pro hasiče z Rackové ve zna-
mení pořádání okrskových akcí. 3. okrsek, do 
kterého mimo místní sbor spadají také sbory 
z Mysločovic, Hostišové, Sazovic a Machové, 
má celkem 522 členů. A  každý rok pořádá 
jeden ze sborů hlavní okrskové akce, mezi 
které patří Výroční valná hromada okrsku, 
okrskové kolo v  požárním sportu a  taktické 
cvičení pro jednotky. Letošní rok připadl na 
nás. 

Hasiči vyhráli okrskové kolo
Výroční valná hromada 3. okrsku proběhla v klu-

bovně hasičské zbrojnice v Rackové v sobotu 27. 
ledna. Delegáti z jednotlivých sborů zhodnotili čin-
nost sborů i okrsku v uplynulém roce 2023 a naplá-
novali akce na rok 2024. 

Okrskové kolo v požárním sportu se konalo v so-
botu 11. května po obědě na místním fotbalovém 
hřišti. Soutěž v požárním útoku proběhla v katego-
riích: přípravka, mladší žáci, starší žáci, dorostenci, 
dorostenky, muži a  ženy. Soutěže se zúčastnilo 
celkem 18 družstev. A jak dopadly naše týmy? Pří-
pravka brala pohár za 1. místo, mladší žáci byli na 2. 
místě, dorostenci na 1. místě, stejně tak i družstvo 
žen. A i družstvo mužů svou kategorii vyhrálo a no-
minovalo se tak do okresního kola, jakožto povinný 
zástupce každého okrsku. 

Okresní kolo proběhlo 26. května na stadionu 
v Hulíně a naši muži určitě nezklamali, když skon-
čili na solidním 9. místě, (kdy okres má celkem 117 
sborů). 

Taktické cvičení 
Poslední akcí, kterou jsme v rámci okrsku pořá-

dali bylo taktické cvičení jednotek našeho okrsku. 
Tématem cvičení byl požár pole (zapáleného 
bleskem) vzdáleného stovky metrů od nejbližší-
ho zdroje vody. Proto bylo nutné vše připravit pro 
dálkovou dopravu vody ze stroje do stroje. V rámci 
výcviku byla příjezdová cesta zatarasená vyvráce-
ným stromem, který musela daná jednotka poře-
zat, aby mohla projet k samotnému místu zásahu. 
Po natažení vedení se do něj pustila voda a mohlo 
dojít k  „uhašení simulovaného požáru.“ Násled-
ně se všechny jednotky přesunuly zpět na hřiště, 
kde měly připravený další program v  rámci ško-
lení a výcviku. Konkrétně se jednalo o poskytnutí 
předlékařské první pomoci, kdy si mimo jiné mohli 
vyzkoušet resuscitaci na připravené figuríně, ošet-
ření různých typů krvácení, popálenin a podobně. 
Na dalším stanovišti si hasiči v  rámci kultury ha-
šení vyzkoušeli práci s proudnicí. A na posledním 
zakusili práci s nastavovacím žebříkem a na něm 
(jak zajistí sami sebe či hadici ve výšce). Vzhledem 
k velmi teplému počasí a k tomu, že měli všichni 
předpisové vícevrstvé oděvy, byl výcvik o to nároč-

nější, a proto všichni uvítali osvěžující občerstvení, 
které rackovští hasiči na závěr připravili.

Vodění medvěda
Kromě akcí pro okrsek jsme uspořádali tradiční 

každoroční akce. První z nich bylo Vodění medvě-
da, kdy masopustní průvod masek v čele se stat-
ným medvědem vyrazil v sobotu 10. února v 9 ho-
din od hasičské zbrojnice. Letos byla trasa průvodu 
následující: hřiště, Dědina, Vrchní konec, Špitál a po 
obědě: Dolní konec, Družstvo, Drahy a Pod hájen-
kou. Více než 60 do masek ustrojených občanů 
obešlo za doprovodu kapely Malenovjanka pocti-
vě domácnosti v Rackové, které si pro průvod při-
chystaly spoustu sladkých i slaných dobrot a něco 
studeného i  teplého na zapití. Počasí bylo krásné 
slunečné a na únor i nezvykle teplé. Vše tedy pro-
běhlo, jak mělo a ti, co celodenní pochod „přežili,“ 
následně uzavřeli zdárný průběh akce besedou 
v  klubovně zbrojnice za hudebního doprovodu 
kapely. 

Přes 1000 hasičů se sjelo na svatý Hostýn 
Poslední dubnovou sobotu jsme vypravili au-

tobus na Mezinárodní hasičskou pouť, která se 
konala již po devětadvacáté. Letošní poutě se zú-
častnilo více než 1 000 uniformovaných hasičů ze 
127 sborů, kteří přijeli ze 17 různých okresů. I díky 
velmi pěknému počasí se zájezd na toto krásné 
poutní místo povedl a  všichni účastníci odjížděli 
domů spokojeni.

Oslavy svatého Floriána
V neděli 5. května jsme vyjeli z garáží hasičské 

zbrojnice zásahovými vozy, abychom prostory 
uvolnili pro přípravu mše, která se tradičně koná při 
příležitosti oslav svatého Floriána v naší obci. Vše 
začalo před 15 hodinou slavnostním průvodem, 
následovalo kladení věnců a proslov starosty. Od 
15 hodin se konala samotná mše, které se mimo 
místních hasičů a občanů obce zúčastnili také ha-
siči z okolí. Po slavnostní mši poseděli hasiči i oby-
vatelé Rackové při poslechu kapely Malenovjanka 
až do večerních hodin.

Pohárová soutěž 
Poslední, ale jednoznačně největší akcí, která 

v nabitém měsíci květnu proběhla, byla pohárová 
soutěž. Každoroční sportovní akce se dopoledne 
koná pro mladé hasiče do patnácti let (v katego-
riích přípravka, mladší žáci a starší žáci) a odpole-
dne potom pro kategorie muži, ženy, dorostenci, 
dorostenky a muži nad 35 let. Letos do Rackové za-
vítal rekordní počet družstev, a to 123 (dopoledne 
45 a odpoledne potom 78). Vzhledem k tomu, že 
soutěž v Rackové je první soutěží v ligovém roční-
ku Zlínské ligy požárního sportu, je vždy složité se 

připravit. Ti, co mají soutěže po nás mohou odha-
dovat, kolik k nim přijede družstev a podle toho za-
jistit vše potřebné. Ale u nás funguje zkušený tým, 
který má s pořádáním soutěží bohaté zkušenosti 
a díky tomu vše klaplo na jedničku. Po operativní 
úpravě tratě, kdy se odpoledne běželo na dvou 
základnách vedle sebe, se vše zvládlo v „rekordním 
čase“ a všichni jsme stihli i večerní fandění našim 
hokejistům ve finále mistrovství světa.

Družstva mají velký potenciál 
Tolik k  přehledu činnosti v  uplynulém období 

z  pohledu pořádaných akcí rackovských hasičů. 
Pojďme se ještě podívat, jaká družstva letos repre-
zentují náš sbor na sportovní úrovni. Nejmladší ka-
tegorie reprezentují dvě družstva, a sice družstvo 
přípravky, které soustřeďuje nejmladší začínající ha-
siče, kteří pravidelně trénují, ale objíždějí jen soutě-
že okolí. Druhým družstvem je družstvo mladších 
žáků, kteří ještě v loňské sezóně běhali právě za pří-
pravku, a proto družstvo letos získávané především 
zkušenosti v  rámci Zlínské ligy mladých hasičů 
a Středomoravského poháru mládeže. Ze starších 
žáků, kteří v loňském roce vyhráli Zlínskou ligu a již 
vzhledem k věku nemohli v této kategorii soutěžit, 
se nově zformovalo družstvo dorostenců. To také 
na soutěžích sbírá potřebné zkušenosti, protože 
přechod ze žákovských kategorií do dorostenecké 
(která je v podstatě již na úrovni dospělých) není 
úplně jednoduchý. Ale potenciál družstva je velký, 
o čemž svědčí už i  jedno pódiové umístění v  lize 
(nutno podotknout, že konkurence je čím dal větší, 
protože Zlínskou ligu jezdí i řada družstev z okresu 
Kroměříž či Uherské Hradiště. Družstvo žen, které 
loni ještě primárně běhalo v kategorii dorostenky 
úspěšně vstoupilo do letošního ročníku ligy a svý-
mi výkony zpravidla atakují nejlepší pětku jednot-
livých soutěží i průběžného hodnocení. Díky zlep-
šujícím se výkonům je jisté, že co nevidět cinkne 
i  nějaké to pódiové umístění. Družstvo mužů, 
kromě již zmíněného vítězství v  okrskovém kole 
a  výběrové účasti na okresním kole, letos objíždí 
vybrané soutěže Zlínské ligy a třeba se již v příští se-
zóně dočkáme plného zapojení, jak bývalo v této 
kategorii pro rackovské hasiče typické. Vždyť právě 
Sbor dobrovolných hasičů Racková stál u  zrodu 
výše zmiňovaných ligových soutěží (jak dětských, 
a tak i těch pro dospělé).

text: Michal Staněk 

Akce SDH Racková:

21. 9. - zájezd
5. 10. - sběr železného šrotu
23. 11. - výroční valná hromada a Kateřin-
ská zábava
konec prosince – tradiční vánoční výšlap
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Taktické cvičení jednotek 3.okrsku

Výroční valná hromada 3.okrsku

Družstvo mladších žáků v Sazovicích

Přípravka na soutěži v Žeranovicích

Okrsková soutěž v Rackové

Družstvo žen v Mirošově

Mezinárodní hasičská pouť na Hostýn

Oslavy sv. Floriána
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FOTBALISTÉ SE TĚŠÍ NA NOVOU SEZÓNU 2024/2025
Příprava na sezónu

Zimní příprava fotbalistů začala 
už v  lednu s následným soustředě-
ním v  Rosicích, kde jsme se pilně 
připravovali na jarní část sezóny. 
Naběhali jsme nespočet kilometrů 
a  trénovali jsme na umělém hřišti. 
Měli jsme připravené parádní zá-
zemí s  celodenním občerstvením, 
vířivkou a  saunou. Byli jsme také 
bruslit na místním zimním stadionu 
a  pro zpestření jsme si vyšlápli na 
Žďárské Vrchy. 

Vodění medvěda
Podpořili jsme také kulturní dění 

v obci, kdy jsme se zúčastnili tradič-
ního vodění medvěda, které pořá-
dají hasiči. 

Sportovní ples
V březnu jsme nachystali už 3.roč-

ník Sokolského sportovního plesu, 
kterého se zúčastnilo mnoho míst-
ních obyvatel i  lidí z okolních obcí. 
K  poslechu a  tanci nám zahrála již 

osvědčená kapela Milenium. Třeš-
ničkou na dortu bylo vyhlášení bo-
haté tomboly a půlnoční vystoupe-
ní mladých sokolů. 

Sběr železa
Jak je u nás již zvykem, v dubnu 

proběhl tradiční sběr železného 
odpadu, který je nedílnou součástí 
finančního příjmu do naší pokladny. 

Fotbalová sezóna
Před sezónou jsme stihli odehrát 

také dvě přípravná utkání na umě-
lém hřišti v Hulíně a jedno na Vršavě 
ve Zlíně. Jarní část sezóny 2023/24 
pro nás začala 7. dubna. Celkem 
jsme na jaře odehráli 11 zápasů 
s bilancí 4 výher, 3 remíz a 4 proher. 
Nejlepším střelcem týmu se stal To-
máš Adamík, který vstřelil 21 branek. 
Na2. místě se umístil Matěj Adamík 
s 18 góly a o 3. pozici s pěti góly Jan 
Zívalík a Martin Řihák. 

Celkově se mužstvo mužů umís-
tilo na 5. místě s  28 body. Věříme, 
že nová sezóna se i  díky novým 
posilám projeví na zlepšení bilance 
a  skóre. Poděkovat bychom chtěli 
hlavně všem fanouškům, kteří nás 
ve velkém počtu podporovali i  na 
venkovních utkáních. Poděkování 
také patří našemu trenérovi Stani-
slavu Vajdovi a  všem sponzorům, 
kteří nás podporovali po celou se-
zónu. 

Dětský den 
1. června jsme uspořádali Dětský 

den za podpory obecního úřadu. 
Akce se zúčastnilo přes 90 dětí, pro 
které jsme nachystaly mnoho atrak-
cí, soutěží i skákací hrad. Večerní zá-

bavu obstarala místní kapela Plašiči 
kun.

Mladší přípravka 
Od července se ke stávajícímu 

mužstvu starší přípravky nově při-
dalo i mužstvo mladší přípravky pod 
vedením Jiřího Hubíka a  Romana 

Matušky. Přihlásilo se celkově 16 
dětí. 

Již netrpělivě vyhlížíme novou 
sezónu 2024/25 a  věříme ve vaši 
podporu.

text: Jan Zívalík 

kolo domácí-hosté čas

2 Racková – Hřivnův Újezd 0:1

3 Příluky B - Racková 31. 8. v 16:00

4 Racková – Sehradice 8. 9. v 16:00

5 Neubuz - Racková 15. 9. v 16:00

6 Racková – Mysločovice B 22. 9. v 15:30

7 Velký Ořechov – Racková 29. 9. v 10:00

8 Dobrkovice - Racková 5. 10. v 10:00

9 Racková - Komárov 13. 10. v 15:00

10 Provodov – Racková 20. 10. ve 14:30

11 Racková – Zádveřice 27. 10. ve 14:30

1 Biskupice – Racková 3. 11. v 15:00

MALÝM FOTBALISTŮM ZE STARŠÍ PŘÍPRAVKY SE V UTKÁNÍCH DAŘÍ 
Mužstvo starší přípravky se v se-

zoně 2023/2024 skládalo z 16 dětí 
narozených v  letech 2013 a  2014 
z obcí Machová, Sazovice, Lechoti-
ce, Racková a Žeranovice.

Tréninky probíhaly v průběhu se-
zony a letní přípravy stejně jako do-
mácí mistrovské zápasy na místním 
fotbalovém hřišti. Zimní příprava 
byla na umělém povrchu v  Žera-

novicích.  
U uplynulé sezoně mužstvo star-

ší přípravky odehrálo dva přípravné 
turnaje, dvě přátelská utkání a  21 
mistrovských utkání. V  mistrov-
ských utkáních mužstvo zásluhou 
bojovných výkonů zvítězilo ve 13 
utkáních a v osmi zaznamenalo po-
rážku. Celkově mužstvo zakončilo 
sezonu s pozitivním skóre 175:142 

(vstřelené:obdržené branky). 
Nejlepšími střelcem týmu se stal 

s 53 brankami Robin Hubík, násle-
doval Ondra Hubík s  39 brankami 
a Matěj Liška s 30 vstřelenými bran-
kami. 

V  následující sezoně 2024/2025 
se budou domácí mistrovské zá-
pasy odehrávat na místním fotba-
lovém hřišti, a  to ve středu od 17 

hodin. Současně s mistrovskými zá-
pasy starší přípravky se budou hrát 
i mistrovské zápasy nově založené-
ho týmu mladší přípravky. 

Budeme rádi, pokud si najde-
te čas, navštívíte některá z  utkání 
a podpoříte začínající i pokročilejší 
fotbalisty v jejich snažení a nadšení. 

text: Jan Zívalík

Rozpis zápasů IV. třídy skupiny A okresu Zlín:
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V OBCI SE POPRVÉ KONALY VELKÉ CYKLOZÁVODY 
Historicky první cyklozávody, které se jely na 

čas v lesním terénu, se v Rackové konaly 8. červ-
na. Do závodů se zapojili nejen místní lidé, ale 
i  nadšenci ze širšího okolí. Pořadatelé připravili 
dvě trasy: jednu kratší, která měla 20 kilometrů, 
a delší, která měřila 40 kilometrů. Závodit mohli 
všichni, od dětí až po starší dospělé.

„Čtyřicetikilometrová trasa zahrnovala i prud-

ké výjezdy lesními cestami a táhlé stoupání. Sem 
tam bylo v lese bahno a některé úseky byly hůře 
sjízdné. Závodníci si s  tím však poradili,“ uvedl 
starosta Jaroslav Kaňa.

Děti do 6 let si zazávodily na krátkém okruhu 
na odrážedlech nebo šlapacích kolech. Větší 
děti, do 14 let, měly délku tratě upravenou podle 
věku. Mládež nad 15 let závodila na 20kilomet-

rovém okruhu. Pro zájemce pořadatelé připravili 
i závod na elektrokolech a retro závod na starých 
bicyklech.

Start i cíl byly v areálu fotbalového hřiště, kde 
bylo pro závodníky i  návštěvníky připraveno 
občerstvení včetně hamburgerů. Večer, po zá-
vodech, si lidé mohli poslechnout živou hudbu 
a zatancovat si.
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TÉMĚŘ 600 CYKLISTŮ SI NENECHALO UJÍT TOUR DE ŽÍDELNÁ
Mikroregion Žídelná, pod který spadá 9 obcí včetně Rackové, opět uspo-

řádal celodenní cykloprojížďku po obcích mikroregionu. 24. srpna mohli 
cyklisté vyrazit ze kterékoliv z devíti obcí. Ti, kteří projeli opravdu všechna 
stanoviště v obcích a sesbírali všech 9 razítek, se mohli po 17 hodině těšit 
na slosování o hodnotné ceny v cílovém stanovišti na fotbalovém hřišti v 
Rackové.

„Tím, že na nás letos vyšlo zakončení akce, vše jsme začali připravovat už 
ve čtvrtek odpoledne a pokrčovali jsme i v pátek. Postavili jsme 3 stany a 
nachystali 900 míst k sezení,“ upřesnil starosta Jaroslav Kaňa.

Tolik laviček samozřejmě Racková nemá, a tak si je vypůjčila z Tečovic, 
Machové a Žeranovic. Poslední práce na hřišti se dělaly v den závodu od 7 
ráno, aby bylo vše připravené a nachystaly se bufety s jídlem a pitím.

Tour de Žídelná si nenechalo ujít 505 účastníků starších 12 let a 89 dětí 
do 12 let. Dětem stačilo získat 4 razítka ze 4 stanovišť a dospělí, kteří chtěli 
být zařazeni do slosování o hodnotné ceny za více než 200 000 Kč, museli 
projet všech 9 stanovišť.

Po dojetí do cíle, na fotbalové hřiště v Rackové, se všichni občerstvili a 
vedli družný hovor. Pak už čekali na losování tomboly, jejíž hlavní cenou 
bylo elektrokolo a dvě horská kola pro dospělé a dvě pro děti. Losovala se 
i spousta dalších hodnotnějších i drobnějších cen.

Na večer byla pro účastníky připravená zábava, k tanci a poslechu zahrá-
la kapela Plašiči kun. Účastníci se na hřišti zdrželi až do pozdních nočních 
hodin, čemuž nahrávalo i teplé počasí. 

text: Jana Hlavinková


